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On-line jednání PS pro eHealth 11. 1. 2023 

 

On-line: Klára Grammetbauerová, Gabriela Doležalová, Milan Jíša, Miriam Kotrusová, 

Michaela Procházková, Vlastimil Milata, Anna Arellanesová, Pavel Trčka, Michal Doležal, 

Robert Hejzák, Pavel Melichárek, Pavel Kubu, Jana Pelouchová, Camelia Isaic, Simona 

Zábranská 

Přednášející: Klára Jiráková, Petr Pavlinec 

Za OPP: Kateřina Slabá 

 

Kateřina Slabá zahájila on-line jednání Pracovní skupiny pro eHealth a omluvila vedoucí 

skupiny Editu Mullerovou. 

Klára Jiráková – V rámci národního kontaktního místa pro elektronické zdravotnictví 

bychom Vám dnes rádi představili s kolegou Petrem Pavlincem naše aktivity a získali tím i 

zpětnou vazbu od Vás.  

Prezentace byla rozložená na dvě části. V první Části paní Jiráková představila: 

• využití existujících služeb pro sdílené zdravotnické dokumentace pacientem 

• roli Kraje Vysočina  

• systém pro bezpečnou výměnu zdravotnické dokumentace v elektronické 

podobě  

• zavedení přeshraničních služeb eHealth v ČR a EU, legislativní povinnost o 

zpřístupnění lékařům i pacientům zdravotní dokumentaci  
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V druhé části prezentace pan Petr Pavlinec představil: 

• zpřístupnění zdravotnické dokumentace v Portálu občana pro 

pacienta/klienta (NIX-ZD) 

• tento portál zle využívat pouze s e-identitou 

• v ČR zatím nemáme centralizované úložiště lékařské dokumentace 

s výjimkou e-receptů, elektronické poukazy, nově elektronické očkování 

• seznam poskytovatelů, kteří poskytují zdravotnickou dokumentaci 

prostřednictvím Portálu občana 

 

Na závěr paní Jiráková poprosila o zpětnou vazbu. Kateřina Slabá vyzvala všechny 

zúčastněné k dotazům a diskusi. 

Robert Hejzák: je něco po mohou udělat pacientské organizace, aby zapojených 

poskytovatelů bylo více? 

Klára Jiráková: určité vyvíjení tlaku na poskytovatele je důležitý. 

Petr Pavlinec: je důležité, aby pacienti uplatňovali svá práva na přistup k datům a 

informacím u poskytovatelů zdravotní péče. 

Vlastimil Milata: jsou už do centralizovaného úložiště zapojené všechny státem řízené 

nemocnice? 

Petr Pavlinec: nejsou, ale je to na dobré cestě, většina fakultních nemocnic v této době 

pracuje na připojení, ale co je důležité říct, že špatně s připojením jsou na tom 

psychiatrické nemocnice, nikdo se s nimi nebaví, niko jim nedává podporu. 

Anna Arellanesová: je to dotaz týkající se sdílení expertízy, několikrát jsme se setkali 

s negativními reakcemi, že lékaři nechtějí expertízu sdílet. Ráda bych se zeptala, jestli 

jste se s tím už někdy setkali? 

Klára Jiráková: ano setkali jsme se s tím, ale my nepracujeme zatím až tak s hloubkovými 

daty i když nyní se na Evropské úrovni řeší, že by se do pacientského souhrnu přidávala 

informace o vzácných onemocnění.  



 

3 

Michal Doležal: máte nějakou vizi, jak by do budoucna mohlo probíhat připojování 

praktických lékařů a ambulantních specialistů? A jak to bude s přístupem k dokumentaci 

nezletilých? 

Klára Jiráková: v současné době se toto připojení řeší s poskytovateli ambulantních 

softwarů. K možnosti s přístupem nezletilých budeme muset mít mandátní registr, kde 

bude svázána identita zákonného zástupce a dítěte. 

 

Na konci prezentace je na nás kontakt, kdyby Vás napadla nějaká otázka prosím napište 

zavolejte. Až budou nějaké nové informace k dispozici tak bych Vám je ráda zas přes on-

line prostor představila. 

 

Na závěr setkání pan Robert Hejzák informoval o jednání Pracovní skupiny pro 

Telemedicínu, které proběhlo v prosinci na Ministerstvu zdravotnictví.  

• Zákon o zdravotních službách, který je novelizován s ohledem na 

Telemedicínu a definování telemedicínských pojmů. 

• Na webové stránce národního plánu obnovy, jsou publikovaná pravidla pro 

rozvoj telemedicíny v ČR. 

• Připravovaný projekt od fakultní nemocnice Olomouc pro celou republiku 

reformu nebo spíše rámec poskytování zdravotních služeb na dálku, řídícím 

orgánem tohoto projektu bude ministerstvo zdravotnictví. Zde budu podávat 

podnět, aby v tomto řídicím orgánu byl jeden zástupce za pacienty. 

 

 

 

 

 


